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2022  
 
Van de studentencampus in Diemen Zuid wordt verondersteld dat zich daar een dusdanig aantal 
zware en overmatige drinkers bevinden dat het gemiddelde cijfer hier een opwaartse druk van 
ondervindt. Is dit meer dan een veronderstelling en bestaan hier cijfers van? 
 
Antwoord: Dit is een veronderstelling op basis van o.a. gevoerde gesprekken met deskundigen van 
Arkin (GGZ). 
 
Het aantal overmatige drinkers is in Diemen ten opzichte van 2010 niet veranderd geeft het rapport 
aan. Daarmee laat het zien dat het een lastige materie is, dit ondanks actief beleid op dit onderwerp. 
CDA Diemen staat achter de doelstellingen om het gebruik verder terug te dringen en beseft daarbij 
dat gedragsverandering moeilijk te realiseren element is en veel energie vraagt van alle partijen. 
Hoeveel mensen zijn er niet met goede voornemens die binnen een paar weken stranden? Neemt 
niet weg dat met een ambitieus programma en de juiste veel te bereiken is. En juist die ambitie mist 
in onze optiek.  Het doel is als volgt verwoord: “In 2022 is het percentage overmatige en zware 
drinkers teruggedrongen door een integrale aanpak op het gebied van preventie, voorlichting en 
handhaving en gezamenlijk met stakeholders” met de focus de komende periode op het creëren van 
bewustwording bij de inwoners van Diemen. Maar met hoeveel %, is een afname met 0,1% ook een 
succes. Wat betreft CDA Diemen niet. Het CDA is benieuwd naar welke ambitie dit college zich stelt. 
 
Antwoord: Het college is ambitieus én realistisch. Het  drankgebruik is afhankelijk van vele factoren. 
Een gemeentelijk preventie- en handhavingsplan alcohol kan weliswaar een bijdrage leveren aan de 
afname van alcoholgebruik, maar de gemeente heeft op veel terreinen geen invloed. Het vaststellen 
van een meer concrete doelstelling op het percentage overmatig en zwaar drankgebruik lijkt 
krachtig, maar geeft een verkeerde verwachting over de mate waarin je door middel van dergelijk 
plan kan sturen op resultaten. De meeste gemeenten doen dit dan ook niet. 
 
  
Op Pagina 8 van het Uitvoeringsprogramma valt te lezen: 
'Het instellen of uitbreiden van straatalcoholverboden behoort tot een van de  maatregelen die 
wordt overwogen'.  Het probleem van drinkende hangjongeren wordt ook genoemd op pagina 17 
van het  Preventie en Handhavingsplan, waar onder het als tweede aangedragen verbeterpunt valt te 
lezen dat 'De openbare ruimte is inderdaad onderbelicht geweest'. Heeft het 'overwegen' al tot een 
concreet voornemen geleid? 
 
Antwoord: Ja, voor winkelcentrum Kruidenhof is eerder al een alcoholverbod uitgevaardigd  en deze 
is recent verlengd. Voor de overige locaties worden de problemen eerst nader in kaart gebracht door 
de in het plan van aanpak genoemde partijen. Een alcoholverbod kan echter alleen uitgevaardigd 
worden bij aantoonbare, structurele overlast.  
  
 
Het CDA staat achter de focus om actief het gesprek aan te gaan op straat met jongeren die 
overmatig drinken én mogelijk overlast veroorzaken. Er zijn momenteel 12 locaties in beeld zo is te 
lezen in het uitvoeringsprogramma.   
De verwachting is dat specifiek individuen uit naar voren komen die overmatig drinken. In hoeverre 
(of juist niet) gaat deze kennis gedeeld worden met horeca en para commerciële  instellingen, 
scholen, ouders, zorginstellingen,  en bijvoorbeeld verkooppunten van alcohol om zo een integrale 
aanpak mogelijk te maken, zodat op diverse manier iemand die potentieel een leven lang verslaafd is 
aan alcohol kan worden geholpen? 
 



Antwoord: Op het moment dat dit aan de orde is, kan dit, rekening houdend met de privacyregels, 
onderdeel zijn van gesprek tussen bijvoorbeeld straatcoaches, jongeren en ouders, of aan de orde 
komen in het zorgsignalenoverleg. Dan kan worden bepaald welke zorg of ondersteuning nodig is om 
de problematiek verder aan te pakken. 
  
 
Een laatste vraag; 
Hoe wordt er samengewerkt met de scholen / instutituten waar de jongeren studeren? Hier wordt 
namelijk niet specifiek op ingegaan.  
Het huidige beleid zet dus geen dalende trend in.   
Zijn er voorbeelden van gemeenten waar de trend wel is gedaald? Wat zijn daar de succesfactoren 
gebleken? 
 
Antwoord: Behalve Hogeschool InHolland, waarvan maar een beperkt aantal studenten in Diemen 
woont, bevinden de onderwijsinstellingen zich niet in Diemen. Op individuele basis kan indien nodig 
contact zijn. Wij horen graag welke ideeën u heeft over andere mogelijkheden voor samenwerking. 
De basisscholen zijn bewust buiten de reikwijdte gelaten, omdat is gebleken dat alcoholvoorlichting 
op die leeftijd niet effectief is.  
Over meetbare resultaten van gemeentelijke acties is weinig informatie beschikbaar. Dit kan er mee 
te maken hebben dat het nog niet zo lang verplicht is een dergelijk gemeentelijk plan op te stellen en 
de mate waarin je door middel van dergelijk plan kan sturen op resultaten. 
 


